
OB R E F E R E N D U M U  ZA S O L S T V O
V okviru sp lošne volilne pravice se  bom o referendum a o  sam oprispevku  
za izgradnjo šo lsk ih  prostorov udeležili tud i študenti iz  n aše  občine.

K er problem atika sedanjega sta
nja  v šo lstvu  najbolj prizadene tis ti 
del m ladine, k i nadaljuje šolanje, je

razum ljivo, da je  n u jnost pospešene
ga razvoja šo lstva  v občin i pri štu 
dentih  še  posebno prisotna.

Borci, rezervni o fic irji, lovci, taborniki in  osta li vab ljen i so  se  m nožično  
udeležili spom inske svečanosti pri spom eniku  padlim  borcem  XIV. divizije  
na M edvedjaku. P o spom insk i svečan osti je  b ilo  tekm ovanje lovcev in  re
zervnih starešin  na krajši ve lesla lom  progi. O tekm ovanju  sm o v »Savinj

sk ih  novicah« že  pisali.

N edvom no so  ustrezni šo lsk i pro
stori eden od osnovnih  pogojev za  
uspešen  vzgojno-izobraževalni pro
ces. Prav problem  prostorov pa  je  v  
naši občin i najbolj pereč. V ečina  
šo lsk ih  poslopij že zdavnaj več ne  
odgovarja kriterijem  ustreznosti.

K ako naj s i učenci pridobivajo  
znanje v prenatrpanih učilnicah, v 
katerih  grozi že  tretja  izm ena? Ka
ko naj zbrano slede u čite ljev i raz
lagi, v s i prem rli zaradi nezadostne
ga ogrevanja a li celo  v strahu, da se  
jim  bo  nekega dne zrušil strop  na  
glavo? V takšnih  razm erah še  tako  
prizadevno pedagoško delo učiteljev  
ne m ore dati željen ih  rezultatov.

N a vzgojno-izobraževalni proces v  
šolah  gledam o tudi vse  preveč ozko. 
Pozabljam o nam reč, da to  n i in  n e  
sm e b iti zgolj proces posredovanja  
nekega teoretičnega ali praktičnega  
znanja učencem  zato, ker jim  bo to  
potrebno v življenju . Šola  m ora b iti 
nekaj širšega, globljega. M ladem u  
človeku m ora om ogočiti sk laden raz

na  različnih področjih , zagoto- 
m ora razvoj n jem u prirojenih  

u sm erjati nje- 
težnje. S  tem  bo  

svojim  učencem  nudila  največ  
— om ogočila  jim  bo enakovredno in  
aktivno vk ljučitev  v sam osto jn o  de
lo  in  v živ ljenje v družbi.

N a žalost ugotavljam o, da današ
nja  m lada generacija v  osnovn i šo li 
tovrstne vzgoje n i b ila  deležna v za
dostn i m eri. Glavna ovira so  b ili 
prav objektivn i pogoji v  šo lstvu . 
Z m anjkalo je  tako prostora k ot ča
sa za razvijanje različnih in teresn ih  
dejavnosti, za  delo v krožkih, za te- 
lesnokulturno aktivnost in  še  m noge  
druge.

P osled ice takšnega stanja  se  po
kažejo delno že sproti, predvsem  pa  
pozneje, ko učenec konča šo lan je in  
se  zaposli. Tedaj postane družbeno  
pasiven  in  neangažiran, prevladujo
či cilj njegovega delovanja pa  posta
ne vsakodnevno pehanje za m ateri
a ln im i dobrinam i. R es je, da se  č lo 
vek vedno sam  odloča, kako in  k je  
bo delal, toda  vsaka od ločitev  je  tu 
di ob jektivno pogojena.

ć e  ocen ju jem o uspehe v  našem  
šolstvu , je  treba reči, da k ljub  vsem  
težavam  vendarle v  absolutnem  sm i
slu  napredujem o. Toda v tistih  obči
nah v S loveniji, k jer so  problem  fi
nanciranja izgradnje šo l že rešili z 
realizacijo  sam oprispevka in  ustrez
nih družbenh dogovorov, tam  zdaj 
napreduje šo lstvo  z velik im i koraki.

(N adaljevanje na  2. strani)



O SAMOPRISPEVKU SO REKLI
JOŽE PRISLAN
LJUBNO 0 SAVINJI

»K ončno je  nastop il t is ti dolgo  
zaželeni trenutek, k i sm o ga vsi na  
Ljubnem , predvsem  pa naši učenci 
in  učitelji, tako težko čakali.«

»Dosedanja velika prostorska sti
ska  na m atičn i šo li, kakor tudi 
skrajno neprim erni prostori v  Rad
m irju  so  narekovali m odernizacijo  
in  razširitev ob sto ječih  kapacitet že 
več let.«

»R eferendum , k i je  pred nam i, je  
za naš kraj še  tem  bolj pom em ben  
zato, ker bom o začeli z novogradnjo  
že prihodnje šo lsko  leto.

S  prizidkom  šestih  novih  učilnic, 
telovadnice, večnam enskega pro-

(N adaljevanje s  1. stran i)
V prim erjavi z n jim i, torej z  rela
tivnega vid ika pa že zaostajam o. 
M islim , da je  ta  ugotovitev  dovolj 
zgovorna.

V sa om enjena d ejstva  im ejm o  
pred očm i takrat, k o  bom o glasova
li. N aš g las ZA ne bo le  m oralna  
podpora tej n u jn i družbeni od ločit
vi, am pak bo p om en il tudi našo  di
rektno m aterialno pom oč. Sam opri
spevek  b o  predvidom a tek el p e t le t  
in  v tem  času  se  bo  večina sedanje  
generacije  študentov  zaposlila , s  
tem  pa p osta la  zavezanec za  sam o
prispevek.

N aša  dolžnost in  obveznost je , da  
om ogočim o vsem  prihodnjim  gene
racijam  — m ed  n jim i tud i našim  
otrokom  —  da bodo deležni tistega

štora, m lečne kuhinje z jed iln ico  in  
otroškega vrtca ter s  tem eljito  adap
tacijo  obsto ječe  stavbe bo om ogo
čen  sodoben kabinetni pouk.

N ovi prostori pa bodo om ogočili 
prešolanje učencev iz R adm irja in  
pouk v eni izm eni. Prav tako bo o- 
m ogočeno v prostih  učiln icah  v po
poldanskem  času  podaljšano biva
nje, zaživele pa bodo tud i izvenšol- 
ske dejavnosti, za katere so  b ili do  
sedaj naši učenci prikrajšani.

V sa m ladina v kraju pa bo  dobi
la  prepotrebno telovadnico, kjer bo  
lahko izkoriščala svoj prosti čas.«

»Zato sem  trdno prepričan, da 
nas bodo vsi prebivalci podprli in  
izrekli svoj »ZA« za lep ši ju trišnji 
dan naših  otrok.«

znanja in  vzgoje, k i jih  bo  ob  startu  
v sam osto jn o  ž iv ljen je postavila  
vzporedno z  vrstn ik i iz  drugih ob
čin.

Znanje in  vzgoja  m lad ih  genera
cij naj postaneta  m erili u sp ešn osti 
našega družbenega razvoja. O bliko
vanje m lade generacije s  takšn im i 
kvalitetam i je  v  današnjem  času  
im perativ  vsake napredne družbe.

Svoje  razm išljanje ob  referen
dum u b i končal z  željo , da b i vsak  
volilec  poglob ljeno  pretehtal dejst
va, ob tem  pa bo  tud i sam  n aše l še  
veliko novih, k i m u  bodo narekova
la opredelitev. D okončna od ločitev  
na referendum u naj b o  izraz n jego
ve prizadetosti za usod o  generacij, 
ki prihajajo.

Jože Tlaker 
predsednik  k luba študentov

ZDRAVKO NOVAK
REČICA OB SAVINJI

»Prebivalci Zgornje Savinjske do
line sm o b ili vsa leta  po vojn i tisti, 
ki sm o si m orali vse p ostav iti sam i, 
če sm o hoteli, da bo tudi tu  b o ljši 
ju tr išn ji dan. V se akcije v  dolin i 
n iso  šle  brez prispevka občanov, k i 
jim  ni b ilo  žal odpovedovanja, da so  
lahko prispevali k  izboljšanju  ko
m unalnih  dejavnosti — od  vodo
voda, elektrike do cest. Po vojn i pa  
so  s prostovoljn im i akcijam i obno
vili požgane šole. Skoraj tri deset
letja  po vojni, ko je  vse napredo
valo s h itrim i koraki, pa so  naše šo
le  osta le  še  vedno takšne, kakor so  
so  b ile za časa Avstro-ogrske. Skraj
n i čas je, da bi tudi naši o troci b ili 
deležni pouka in  izobrazbe v pri
m ernejših  prostorih, k jer bi se  lah
ko odvijal sodoben pouk. Da bi od
pravili ta  razkorak z razvitejšim i 
ob m očji v Sloveniji, je  nujno, da  
čim prej pristop im o k tej akciji in  
om ogočim o vsaj našim  otrokom  ti
sto , kar nam  ni b ilo  dano. M oder
niziram o si stanovanja, izboljšu je
m o pogoje pri delu, zakaj n e bi iz
b o ljša li še pogojev, v katerih  naš  
otrok  pridobiva tiste  osnovne vred
n ote — izobrazbo in  vzgojo.

M noge občine so  se  že drugič od
ločile  za sam oprispevek, zato sem  
prepričan, da tudi prebivalci našega  
kraja ne bodo stali ob stran i pri 
tej so lidarnostn i akciji, saj jim  ne  
m ore b iti vseeno, da se  n jihovi otro
c i šo la jo  v nem ogočih  razm erah, kot 
je  to  prim er v letošn jem  šo lsk em  
letu  v R ečici ob Savinji.«

Zdravko N ovak

VINKO KNAPIČ
LUČE

»Samoprispevek za izgradnjo šol
skih prostorov in otroških vrtcev bi 
se m oral že uvesti, kajti le na ta  na
čin je  možno zagotoviti sodoben po
uk in vzgojo naših otrok. V Lučah 
bomo uspeh referenduma zagotovili 
z enotno akcijo članov vseh druž
benopolitičnih organizacij in dru
štev. Referendum mora uspeti kljub 
temu, da so krajani že dosti pri
spevali za svoj k ra j.«

EDVARD IKOVIC
SOLČAVA

»Neizpodbitno je, da bomo imeli 
od uspešnega referendum a veliko 
korist. To bo v prid celotnemu pre
bivalstvu, še zlasti pa otrokom, se
danjim, in tudi tistim , ki se bodo 
šele vpisali v šole.

Solčavani moramo razumeti, da 
je  gradnja šole v Lučah nam enjena 
tudi nam. Razumeti moramo, da ne 
more biti v vsakem kraju  popolna 
osemletka. Mislim, da je  referen
dum pravilna pot za razrešitev na
ših šolskih problemov.«

Šola  v N ovi Š tifti bo dobila centralno ogrevanje. Le-to bo  urejeno tudi v 
Solčavi, Šm ihelu  in  Šm artnem  ob  D reti. V  N azarski šo li pa  b o  iz sredstev  
am ortizacije popravljena centralna kurjava in  kupljena dodatna oprem a

OB REFERENDUMU



MLADINSKA KONFERENCA
MLAJŠI GENERACIJI MORAMO OMOGOČITI BOLJŠE POGOJE

ŠOLANJA

Tako so  dejali m ladi na se ji občinske konference Zveze m ladine, k i je  bila  
18. m arca. N a seji je  b ilo  podano obširno poročilo  o  delu m ladine v občini. 
Tem u in  osta lim  poročilom  se  je  pridružila obširna in  kvalitetna razprava  
predstavnikov aktivov ZM s  terena. V  razpravi so  m ladi zavzeli kritičn i 
odnos do svojega dela v  pretek losti in  hkrati tud i pokazali na vse  tiste  
napake, ki jih  ovirajo  pri njihovem  delu.

Po tej razpravi lahko sklepamo, 
da «o v naši občini pripravljeni ure
diti svoje vrste. Dejavnost mladine 
na osnovnih šolah poteka uspešno. 
V tem času so mladinski aktivi na 
šolah usmerili vse sile v priprave 
na uspešni izid referenduma o sa
moprispevku za šolstvo. Poleg tega 
pa si na šolah želijo še srečanj s 
predstavniki družbenopolitičnih or
ganizacij, na katerih bi se pogovar
jali o vključevanju mlade generaci
je  v družbeno življenje v občini. Te 
in še vrsta drugih koristnih predlo
gov kažejo na bogat program  mla
dine, ki se oblikuje v tem času. Pri 
uresničevanju njihovega programa 
bodo vsekakor nastopile razne teža-

nja za dvorano dobili odgovor, ki bi 
težko prenesel kritiko. Konferenca 
je obsodila takšno nerazumevanje 
do študentskega kluba.

Na konferenci je  bilo izvoljeno 
tudi novo predsedstvo, ki bi na 
osnovi sprejetega program a in sta
lišč konference organizacijsko vodi
lo aktivnost mladine. Določili so, 
da bodo v okviru konference delova
le štiri komisije. Za novega pred
sednika konference je bil izvoljen 
Ivan BERLOŽNIK, delavec iz Naza- 
rja  za sekretarja in člana republi
ške konference ZMS pa tovarišica 
Ivica HRIBERNIK, predm etna uči
teljica iz osnovne šole Luče.

Jože Rakun

Program  obnove šolsk ih  prostorov  
zajem a tudi šolo v Solčavi

IVAN KOSMAČ
SOLČAVA

»Kot občan in kot predsednik kra
jevne skupnosti Solčava podpiram 
akcijo uvedbe krajevnega samopri
spevka za izgradnjo osnovnih šol in 
otroškega varstva. Da bo akcija u- 
spešna, kažejo že dosedanji sestanki 
v našem kraju. O tej akciji smo že 
govorili na sestanku sveta krajevne 
skupnosti in na sestankih nekaterih 
organizacij. Želimo, da se naši mla
dini omogoči kvalitetnejši pouk v 
šoli. Ob tem pa v Solčavi mislimo 
tudi na našo šolo, ki je nujno po
trebna športnega igrišča. To imamo 
v načrtu  dela krajevne skupnosti v 
tem letu.«

Qjzabtazba je  tem elj 
&tecne ptih&cLn&&ti

ve. Ena najresnejših je nedvomno 
resno pom anjkanje ustreznih mla
dinskih prostorov. Ta problem bi v 
občini morali reševati s skupnimi 
močmi in udeležbo vseh dejavnikov, 
ki s svojimi sredstvi lahko pomaga
jo, da v doglednem času dobi mla
dina prostore kjer bi se lahko zbira
la in organizirala svoje dejavnosti.

Konferenca je spregovorila tudi o 
sodelovanju mladine s študentski
ma kluboma v Ljubljani in Maribo
ru. želi se doseči močnejša in trd
nejša povezava mladine v občini s 
tistim delom mladine, ki se trenu t
no nahaja na šolanju. S tem bi do
segli že večkrat izraženo željo o 
čvrstejši povezavi študentske, delav
ske in kmečke mladine. Po drugi 
strani pa tudi navezanost študent
ske mladine na dolino iz katere iz
hajajo.

V zvezi s tem študentska mladina 
obsoja nerazumevanja, ki se pojav
ljajo ob organiziranju njihovega 
tradicionalnega brucovanja. Znano 
je, da vodstvo TVD Partizan iz Mo
zirja ne da dvorane študentom za 
organiziranje brucovanja. V zad
njem  prim eru so študenti na proš-

U čiln ica za kom binirani puk v Lepi n jiv i je  osta la  prazna. D elo v takšni 
učiln ici je  težko. Tako za  učence, k ot za prosvetne delavce



Qfllamica, očka  ~ tudi ti pti&peaa£ 
za  otca&ki act ec in nemo 3olo

E nako k ot na »GLIN« b od o  m ora
li tud i o sta li pristop iti k šolanju  
kadra, saj so  kadri osn ova  in  pred
pogoj vsakega napredka. Tudi za 
prve korake so  potrebni kadri.

Prepričan sem , da je  G ornja Sa
v in jska  dolina sposobna nared iti ta

korak in , da j i  je  tud i potreben. O 
tem  bom o prav gotovo m orali spre
govoriti, ko  bom o sprejem ali sred
n jeročn i p lan gospodarskega razvo
ja  Gornje Savinjske doline.

K ram er Ivan, dipl. oec.

Igla, eden od sim bolov  G ornjesavinjske doline. Pri okrepčevaln ici pod  Iglo  
je  v  turističn i sezon i precej obiskovalcev

LEPE
MOŽNOSTI ZA 
GOMJESA VINJSKO 
DOLINO

D ruštvo ekonom istov  občine Mo
zirje je  organiziralo strokovni ogled  
R epubliškega računskega centra v 
L jubljani in  term inala pri KGP K o
čevje.

N am en strokovne ekskurzije je  bil 
seznaniti strokovni kader z m ož
nostm i, k i se  nam  ponujajo na  pod
ročju  elektronske obdelave podat
kov.

Za vsako gospodarstvo so  infor
m acije  b istvenega  pom ena. N a pod
lagi inform acij se  nam reč sprejem a
jo  poslovne in  tud i druge odločitve. 
D o m nogih  in form acij o  našem  de
lu, o  naših  m ožnostih  ne pridem o, 
ker še  n im am o dovolj razvite elek
tronske obdelave podatkov.

Z elektronsko obdelavo so  pred  
trem i le ti pričeli pri G ozdarstvu hi 
lesn i industriji N azarje. Ob računal
n iku P hilips data kapacitete 16 K so  
vzgojili strokovno ekipo, k i je  spo
sobna napraviti korak naprej v ra
čunaln ištvu .

V aprilu začnejo  s šo lan jem  za ra
čunaln ik  CDC. O m enjeni računalnik  
v republiškem  računskem  centru  
im a veliko kapaciteto  in  je  naj večji 
v vzhodni E vropi. Im ajo idejo , da 
bi se  s  term inalom  in  sta lno  tele- 
le fon sk o  lin ijo  povezali s  tem  raču
naln ikom . V »GLIN« računajo, da 
bodo nabavili term inal proti koncu
1974. leta.

O stalem u gospodarstvu  in  nego
spodarstvu  se  ponuja m ožnost, da 
se  p ostopom a poveže z  RRC preko  
»GLIN« term inala. Ta način  b i s  
preprostim i besedam i razložili tako, 
da bodo v GLIN im eli v se  dele , ki 
jih  računalnih im a razen računske  
enote ali kakor jo  popularno im enu
je jo  »m ožgani«. Z »možgani« pa  bo  
»GLIN« povezan  s  sta lno  te lefon sk o  
lin ijo . To pom eni, da bodo n aši p o 
datki po  te le fon sk i lin iji »potovali«  
v »m ožgane« v L jubljano, k jer  se  bo  
izvršilo  računanje. Po te lefon sk i li
n iji s e  po  končanem  računanju  vr
n ejo  nazaj u rejen i rezultati.

Za m an jše  uporabnike računalni
ka k ot so  ZKZ, E lkroj, SO M ozirje, 
G radbenik in  Sm reka s i zam išljam o, 
da b i im eli pri seb i en  d el term ina
la, to  je  luknjač kartic in  verificir- 
ko. D rugi d eli b i b ili pri »GLIN«, 
kjer  b i lahko vršili nadaljno obde
lavo. N a ta  n ačin  bodo p riš li d o  ve
likega računalnika z 10-krat m an jši
m i strošk i k ot je  cena m alega raču
naln ika npr. P h ilip s date 16 K.



Hranilništvo |e  lahko pomemben činitelj razvoja
V »GLIN« že dve leti uspešno zbiram o hranilne vloge. Pri nas varčujejo  
naši delavci in  naši km etje  kooperanti. V  teh dveh letih  sm o zbrali po
m em bna sredstva.

Zadovoljni sm o, ker sm o v celot
nem  našem  kolektivu  naleteli na po
polno razum evanje. Ravno tem u  
dejstvu  se  im am o zahvaliti, da sm o  
uspeli zbrati tako pom em bna sred
stva.

N aša naloga in  naloga sam ouprav
nih organov je, da pridobim o še za
upanje tistih  varčevalcev, k i varču
jejo  pri drugih izven Gornje Savinj
ske doline. M ogoče b oste  bralci rek
li, da n iti n i pom em bno kje naši 
občani varčujejo. R es je, da je  to  
gledano s širšega sta lišča  družbene
ga vidika nepom em bno.

Če si ta problem  pogledam o  
bližje, se m oram o vprašati, kom u  
privarčevana sredstva služijo? Ob 
tem  lahko ugotovim o, da pom eni 
varčevanje pri »GLIN« in  ZKZ Mo
zirje vračanje denarja tja, k jer je  
bil denar ustvarjen. To dejstvo pa  
je za občino M ozirje izredno po
m em bno, saj še  vedno zaostaja  v 
svojem  razvoju za SR Slovenijo.

V arčevanje pri GLIN in  ZKZ po
m eni torej podpiranje razvoja Gor
n je Savinjske doline.

Ob tej ugotovitv i se  nam  vsilju je
ta dve vprašanji:

— koliko sredstev vlagajo nazaj 
v naše področje tisti, k i na našem  
področju zbirajo hranilne v loge in  
kolikšna so  zbrana sredstva?

— kaj storiti, da bo iz našega pod
ročja odtujenih  čim  m anj privarče
vanih sredstev?

Novi očiščevalni filtri pri obratu 
ivernih plošč v Nazarjah so že po
stavljeni. Le-ti delujejo boljše kot 

prejšnji

Odgovor, ki se  ponuja je ta, da ni 
sprejem ljivo p ostavljati dilem  o eni 
ali dveh hranilnih  službah. V erjetno  
bo m nogo bolj koristno, da prouči
m o, kako vk ljučiti v varčevanje ce
lotno gospodarstvo in  negospodarst
vo Gornje Savinjske doline. To je  
tem jbolj pom em bno, ker je  več kot 
polovica zaposlenih, ozirom a ljudi, 
ki im ajo redne dohodke, izven  or
ganiziranega varčevanja. O dpreti 
m oram o čim več hranilnih b lagajn  
in  se  tako približati varčevalcem . 
K ot hranilne b lagajne lahko služijo  
tista  m esta , k jer se že zdaj izplaču
jejo  denarna sredstva.

Prednost, k i jo  dosežejo varčeval
ci, če varčujejo pri »GLIN« je  v tem , 
da lahko vlagajo in dvigajo denar  
pri vseh b lagajnah »GLIN«, vseh  po
štah S loven ije in  vseh bankah Jugo
slavije.

Prednost je  tud i v tem , da ta  de
nar zagotovo služi našem u gospo
darskem u razvoju.

Zbiranje hranilnih v log je  tudi po
m em bna postavka stabilizacijskega  
program a »GLIN« N azarje. Saj je  to  
način reševanja problem ov gospo
darstva tako, da ne prizadene naših  
delavcem , am pak ravno nasprotno. 
H ranilne vloge služijo  našem u go
spodarskem u razvoju. To pom eni, 
da služijo  našim  delavcem , km etom  
in  osta lim  občanom  občine M ozirje.

K ram er Ivan, dipl. oec.

SOCIALISTIČNA REPUBLIKA SLOVENIJA 
SKUPŠČINA OBČINE MOZIRJE

OPOZORILO
Pred nami je  čas sušnih obdobij in z njimi velika nevarnost 

gozdnih požarov.
Vse prebivalce, turiste in druge, ki se zadržujejo v gozdu ali 

ob njem opozarjamo, da je kurjenje ognja nedopustno, da ne od
metavajo cigaretnih ogorkov ali kakorkoli ogrožajo s svojo nepre
vidnostjo ali m alomarnostjo naših gozdov. Kurjenje po njivah ob 
trebljenju nadzorujte in ne povzročajte nepotrebne gospodarske 
škode.

V prim eru, da opazite požar sporočite to najbližji postaji mi
lice ali gasilski enoti.

Prosimo vas upoštevajte opozorilo in ne uničujte naših drago
cenih zelenih površin.

Oddelek za občo upravo in družbene službe

Marca je  b ilo  na G olteh občinsko sindikalno sm učarsko prvenstvo. Ude
ležilo  se  ga je  80 tekm ovalcev. T ekm ovanje je  zelo  lepo uspelo . Ob koncu  
tekm ovanja so  se  sodelu joči dogovorili, da m ora b iti prihodnje prvenstvo

še m nožične j še.



T ekst in  slike: ri/DainvI/l MliiniNCKIHubert Herček tVKUPjm  ItILAUIINj HI
V m arcu 1973 sm o lahko na Gol- 

teh , v  našem  zim skem  turističnem  
centru, sprem lja li sm učarsko tek
m ovanje m ladincev za 19. pokal 
OPA.

To tekm ovanje, k i ga je  zelo  uspeš
n o  organiziral SK  »IZLETNIK« Ce
lje  v  sodelovanju  z G om jesavinj- 
sk im  in  V elenjsk im  sm učarskim  k lu
bom , organizacijsk im  odborom  pri 
SO M ozirje in  avtoturističn im  pod
je tjem  »IZLETNIK« Celje, pom eni 
v razvoju  turističnega centra na  
G olteh novo stran.

Prvič je  b ilo  n a  sm učarskih tere
nih M edvedjaka in  S tarih  stan orga
nizirano m ednarodno sm učarsko  
tekm ovanje, ob  katerem  so se  naj
boljše  uvrščenim  podeljevale F IS  
točke. N edvom no pom eni to  dejst
vo za nadaljn ji razvoj sm učanja na  
G olteh in  v G ornjesavinjski dolini 
veliko. P rired itelji so  uspeli zbranim  
reprezentancam  in  sm učarskim  
strokovnjakom  pokazati, da so  m ož
n osti za razvoj sm učanja — turistič
nega in  tekm ovalnega na G olteh ze
lo  velike. U spešna izvedba tega tek

m ovanja m ora b iti obenem  tudi 
signal turističn im  delavcem  , še  
predvsem  tistim , ki razpolagajo s  fi
nančnim i sredstvi, da so  naložbe v  
razvoj sm učarsko turističn ih  objek
tov v G ornjesavinjski dolin i zelo  
interesantne.

D oživetje zase je  predstavlja lo  za 
sprem ljevalce 19. m ladinskega krite
rija kvaliteta  tekm ovalnega sm uča
nja, ki sm o ga im eli priložnost vide
ti saj so  tekm ovalci nekaterih  držav 
odstopali od ostalih . T akšna ocena  
velja  še  posebej za A vstrijce, Fran-

Z astave sodelujočih  držav so  p lapolale v  vetru  na terasi h otela  TC »GOL
TE«. N a 19, pokalu  OPA so  sodelovale s  svojim i ekipam i: Avstrija, ZRN, 

Francija, Italija , Švica, Sovjetska zveza, B olgarija  in  Jugoslavija.
M ed gledalci je  b ilo  veliko  dom ači

nov iz R astk in  Ljubnega

Ita lijan sk i tekm ovalec DEAMBRO- 
GIO N anni je  v  velesla lom u zasedel 

tretje  m esto .

Sm uči tekm ovalcev so  b ile  posebna paša za oči gledalcev. N ekateri so  pri
šli na start s  trem i pari, na tekm i so  sm učali s  tistim i, k i so  v tem  trenutku  

najbolj ustrezale snegu in  tekm ovalni progi.



skupinovodja), za nočno delo, delo 
ob državnih praznikih itd.

Delavec ne MORE biti prikrajšan 
za dnevni odm or, tedenski počitek  
in  letn i dopust (19. do 29. člen ZK), 
do katerih ima pravico pri polnem 
delovnem času, tj. 42-umem delov
nem tednu, in po enajstih mesecih 
neprekinjene zaposlitve. Ta določba 
je v kolektivni pogodbi celo nazor
no prikazana. Letni dopust MORA 
delavec koristiti vsako koledarsko  
le to  (če si je  pridobil pravico do 
dopusta). Kot merilo za letni dopust 
šteje delovna doba, ki jo delavec 
doseže do konca koledarskega leta, 
v katerem koristi dopust. Na število 
dni letnega dopusta vplivajo še dru
gi momenti, ki so v kolektivni po
godbi podrobno omenjeni. Do sedem 
dni izrednega dopusta ima delavec 
pravico ob posebnih primerih.

VARSTVO PRI DELU IN ZA
ŠČITNA SREDSTVA je  posebna do
ločba kolektivne pogodbe, ki je  v 
praksi najbolj grobo kršena, kljub 
vsem predpisom in ukrepom. Ko
lektivna pogodba polaga veliko po
zornost ravno 'tej določbi, saj je ta
ko za delavca kot za delodajalca ve
likega pomena. Naštevanje vseh 
sredstev in preventivnih ukrepov za 
varne delovne pogoje ki osebno var
nost delavcev pri delu od strani de
lavca in delodajalca, pa zagotavlja 
večji delovni uspeh in s tem tudi 
večji u stvarjen i dohodek. Zato je 
dolžnost delavca, da z vso resnostjo 
opravlja svoje delo. Pri tem pa mo
ra upoštevati vse predpise, uporab
ljati varnostna sredstva in napra
ve, pazljivo ravnati z njimi in jih 
vzdrževati.

Delavec je  dolžan, da na vse po
manjkljivosti, ki jih  opazi p ri svo
jem  delu na sredstvih in napravah, 
takoj opozori delodajalca. Primeri 
so, da delodajalci ne izpolnjujejo 
predpisov o varstvu pri delu. In
špekcija dela bo v prihodnje ugo
tavljala, kakšno je  resnično stanje 
na terenu in ali delavci in deloda
jalci spoštujejo predpise o varstvu 
pri delu in sredstvih ža delo, s ka
terimi zagotovi delavcu vam e de
lovne pogoje in njegovo osebno var
nost pri delu.

O PRENEHANJU DELOVNEGA 
RAZMERJA določa posebna določ
ba kolektivne pogodbe, ki je  za de
lavca še posebno pomembna, kajti 
kršenje te določbe ima za posledi
co, da ostane delavec in njegova 
družina brez m aterialnih sredstev 
za preživljanje. Zato je  torej določ
bi potrebno posvetiti še posebno po
zornost. V praksi se pojavlja precej 
nejasnosti in nepravilnega tolmače
n ja  posameznih določb in nepravil
nega razum evanja odnosov m ed  de
lavci in  delodajalci. Delavci največ
k ra t zapuste delo brez poprejšnje
ga obvestila ali sporazuma z delo
dajalcem. Delavcu ni poznan posto
pek o prenehanju dela. Delavec ne 
ve, da lahko ob vsakem času brez 
obrazložitve, seveda pismeno, odpo
ve delovno razmerje. MORA pa 
ostati na delu še toliko časa, koli
kor je določeno v delovni pogodbi 
(mesec, dva meseca, tr i  mesece ali 
več).

V praksi se pojavljajo tudi pro
blemi, ko je  delavec nepismen. De
lavec ni seznanjen z vsebino delov
ne pogodbe. Domnevamo, da so pri
meri, ko delavec podpiše delovno 
pogodbo in ne ve, kaj vsebuje. So 
primeri, ko delavec izjavi: »Kaj po
maga tisto pisanje v delovni pogod
bi, če pa delodajalec tistega sploh 
ne spoštuje.«

Delodajalec pa ne m ore ob vsa
kem času odpovedati delovnega raz
m erja delavcu. Vsaka odpoved de
lovnega razm erja delavcu MORA 
biti pismena in brezpogojno obraz
ložena. Sklicevati se m ora na Za
kon in Kolektivno pogodbo, torej 
m ora biti zakonsko utemeljena, si
cer je neveljavna.

Nanizali smo najpomembnejše in 
v praksi največkrat kršene pravice 
delavcev.

Na koncu še to. Od 118 delavcev, 
ki imajo že registrirane delovne po
godbe, 27 delavcev ali 24‘°/q odpade 
na tiste, ki še niso dopolnili 18 let 
starosti. To število narašča v ko
rist mladine.

V občini je tudi prim er, da preje
m a gospodinjska pomočnica samo 
25% dohodka v denarju, drugi del

osebnega dohodka pa se ji upošte
va v hrani in stanovanju. Kolektiv
na pogodba pa določa v 39. členu, 
da osebni dohodek, ki ga delavec 
prejem a v denarju, ne sme biti 
m anjši od 50 %.

Število delavcev, ki se zaposluje
jo v zasebnem sektorju, narašča 
predvsem v gradbeništvu, mizarst
vu, zidarstvu, tesarstvu pa tudi v 
kovinski in plastični galanteriji.

Kljub vsem težavam, ki smo jih 
imeli pri registraciji delovnih po
godb, smo v medobčinskem merilu 
med najboljšim i oziroma med tisti
mi občinami, ki imajo največ skle
njenih delovnih pogodb po novih 
predpisih. To so nam  zatrdili na Med
občinskem odboru sindikata storit
venih dejavnosti v Celju.

Če smo že med najboljšimi, po
tem se potrudimo, da bomo to pri
znanje res zaslužili, zato prosimo in 
pozivamo vse tiste obrtnike, ki še 
niso sklenili delovnih pogodb z de
lavci in jih  predložili v registraci
jo, da to takoj storijo. Sicer ima
mo možnost uporabiti tudi sankci
je (44. člen Zakona), vendar teh ne 
bi radi uporabili. V skrajnem  pri
m eru se bomo posluževali tudi teh.

Zaradi teme v zapor
Bilo je  leta 1943. Marsikdo je  že 

bil vojne in nasilja sit. Največja že
lja  je bila, da bi bil zopet mir. Zato 
je tiste čase rad  vsak prisluhnil vsa
ki najm anjši novici, čeprav ni ime
la nobene osnove. S tari ljudje so ra
di prerokovali. Za vir prerokovanja 
so uporabljali šenbiljine knjige, sve
to pismo, zvezdo repatico itd. Tudi 
Špehov oče iz Rogatca je bil eden 
izmed znanih prerokov o bodočno-

Zgornji Špeh, n. v . 1168 m . Po starih  
virih  obstoja  dom ačija od 1426. leta

sti. Rad je bral stare knjige — naj
raje sveto pismo. Bližala se je Ve
lika noč. Tedaj so ljudje prerokova
li vsemogoče in nemogoče stvari, 
Ena izmed glavnih napovedi je bila 
takrat, da bo za Veliko noč dalj ča
sa tema, predvsem od Sv. Ju rija  do 
Velike noči. Nekateri so napoved 
vzeli resno in s strahom pričakovali 
Sv. Jurija  in Veliko noč, drugi pa 
zopet drugače.

Seveda so ta senzacionalna prero
kovanja prišla na ušesa tudi nem
ški policiji v Lučah. Začeli so poiz
vedovati za prerokom  in kaj kmalu 
se je Špehov oče znašel za zapahi v 
Celjskem Piskru. Za tiste čase Pisker 
ni bil za šalo, tudi prerokom niso 
prizanesli. Med formalnimi vpraša
nji m ed zasliševanjem je gestapo
vec hotel zvedeti tudi za očetovo 
višino. Oče pa je razumel vprašanje, 
kako visoko je  na Špehovem, pa jim  
je odgovoril 1163 metrov. Gestapo
vec si je  mislil, da se oče norčuje, 
zato ga je nahrulil in mu zagrozil, 
da naj se ne norčuje. Seveda o tej 
pomoti sta  se km alu sporazumela. 
Nato je prišlo vprašanje kaj je pre
rokoval. Špehov oče pä je ponovno 
trdil, da je ljudem  pripovedoval sa
mo to, da bo tema od sv. Jurija  do 
Velike noči. In ko jim  je dopovedal, 
da je bil Sv. Jurij 24. aprila, Velika 
noč pa 25. aprila in med tem a dve
ma dnevoma dejansko tudi tema, 
so gestapovci spoznali, da Špehov 
oče ni lagal.

Za resnično napoved pa je Špehov 
oče sedel teden dni med zidovi Celj
skega Piskra.

Po pripovedovanju špehovega oče
ta napisal

Anton Ikovec



M O NTE B O N D O N E
Krajši reportažni zapis z zanimive ekskurzije
Čeprav nekoliko pozno, pa vendar še vedno v času, ko na smučiščih našega 
smučarskega centra na Golteh smučarji uživajo ob smučanju na lepih smu
čiščih, v tej številki Savinjskih onvic objavljamo krajši zapis o strokovnem 
izletu skupine delavcev Gostinskega podjetja Turist in Avtoturističnega pod
je tja  Izletnik Celje v zimsko turistični center blizu TRENTA.
Strokovne ekskurzije se je udeležilo precejšnje število gostincev in žični
čarjev iz Golt ter gostincev iz našega gostinskega podjetja Turist. Za vse 
udeležence te ekskurzije, bilo nas je za poln avtobus je ogled tega centra 
pomenil mnogo. Imeli smo priložnost videti prostrana smučišča in še m arsi
kaj, kar pri nas ni tako uspešno urejeno.

Del udeležencev strokovne ekskurzije pri ogledu sm učarskega centra nad  
Lavisom . V ozadju vršači skupine B renta — D olom iti

A vto-cesta M eštre—M ilano. N aša  p ot se  je  tu  odcep ila  na d esno  proti gor
skem u prelazu B rener do  m esta  T rento

Prvi krajši počitek  ob avtocesti

Ogled sm učarskih  terenov v sm u
čarskem  centru  MONTE BONDONE  
Sm učišča v tem  centru so  zelo  ob
širna. N a njih  deluje 14 žičn išk ih  

naprav

Pogled navzdol iz gondolske žičn ice  
na DELLA PAGANELLA, k i nas je  
popeljala  iz Lavisa na v išino  2098 
m etrov. Z anim ivost te vožnje je  v 
tem , da sm o 2000 m  višin ske razlike  

prevozili v desetih  m inutah
H ubert H erček



F L U O R O G R A F S K A  A K C I J A
V OBČINI MOZIRJE 00 14. DO 20. MAJA

Zdravstvena služba bo s fluoro- 
grafiranjem — z rentgenskim slika
njem prebivalcev starih nad 24 let, 
dobila sliko o zdravstvenem stanju 
njihovega prsnega koša. Tako se od
krivajo obolenja pljuč, srca in veli
kih žil. Najpomembnejši obolenji, 
ki jih množična fluorografska akci
ja pravočasno odkrije, sta tuberku
loza in pljučni rak.

Med poglavitne naloge boja proti 
tuberkulozi prištevamo pravočasno 
odkrivanje tuberkuloznih bolnikov. 
Čim hitreje uspe zdravstvena služ
ba odkriti tuberkulozna obolenja v 
pljučih, v čimzačetnejšem razvoju 
se bolezen začne zdraviti, tem hitre
je se vsak bolnik ozdravi brez osla
bitve delovne sposobnosti in se za
to tem hitreje vrne v proizvodnjo. 
Prepozno odkrivanje povzroča zla
sti med kmečkim prebivalstvom vi
soko umiranje za tuberkulozo, med 
industrijskim prebivalstvom pa 
ustvarja rezervoarje kroničnih inva
lidov.

Rak takorekoč sleherno leto terja 
nič koliko človeških življenj. Zato 
ni prav nič presenetljivega, da so v 
statistiki vzrokov smrti rakave bo
lezni neposredno za boleznimi srca 
in ožilja. Tudi je rak dostikrat 
vzrok, ki neredko izzove nenavadno 
hude čustvene reakcije, katerim se 
mnogo ljudi najrajši izogne. Pogo
sto namreč štejejo raka skoraj po 
krivici za neozdravljivo bolezen. Za
radi tega veliko ljudi umrje in brez 
potrebe trpi, iker se zavoljo nepouče
nosti ali nespametnega strahu pre
pozno odločijo, da bi zdravnika 
vpraš!]i za nasvet. Pljučni rak je dru
ga najpogostejša vrsta raka pri 
moških (19 %) in je najpogostejši 
med 40. in 60. letom, in to predvsem 
pri kadilcih. Pravočasno odkritje ra
ka na pljučih je  odvisno izključno 
od pravočasnega rentgenološkega 
pregleda. Rak lahko mesece in me
sece raste, ne da bi bolnika v dovolj
ni meri opozoril na to, da se spon
tano zateče na zdravniški pregled. 
Prav zato je kaj značilno, da mno
žična fluorografija vse pogosteje 
preseneti navidezno zdravega člove
ka z odkritjem rakastega obolenja.

Pri zadnji fluorografski akciji v 
občini Mozirje je bilo odkritih 54 
tuberkuloznih obolenj, 9 tumorjev, 
865 obolenj srca in ožilja ter 365 raz
nih drugih obolenj.

Fluorografski pregledi prebivalst
va postanejo koristni šele tedaj, če 
se pregledu odzove celotno prebival
stvo. Izkušnje povedo, da se prav v 
tistem številu prebivalstva, ki se ne 
udeleži akcije skriva največ obolenj. 
To so običajno 'ljudje z nizko 
zdravstveno prosvetljenostjo, ki ži
ve v slabih higienskih razmerah in 
navadah in se zelo poredko zateka
jo na različne zdravniške preglede.

Praviloma je fluorografija namenje
na prav temu sloju prebivalstva, če
tudi se nova obolenja odkrivajo tu
di pri ljudeh, ki so sicer pod redno 
zdravniško kontrolo.

Akcija je obvezna za vse prebi
valstvo v občini, ki so rojeni 1949. 
leta in preje. Pregledu se morajo 
podvreči tudi osebe, ki so že pod 
kontrolo protitukerkuloznega di
spanzerja. Prav tako se morajo sli
kati tudi vsi drugi bolniki, ki so si
cer pod stalno zdravniško kontrolo, 
a so sposobni, da pridejo na kraj 
slikanja. Oproščeni so slikanja le 
bolniki, ki so vezani na postelje in 
za katere izda opravičilo krajevni 
zdravnik. Prav tako se priporoča, 
da se oprostijo nosečnice, vendar 
naj se zglasijo na kraju slikanja za
radi evidence. Mladina pod 24. leti

ni zajeta v akcijo, ker se v tej dobi 
odkriva zelo malo skritih obolenj; 
pri otrocih pa pregledi niso korist
ni, ker je slika pljuč iz tehničnih 
razlogov premajhna za razpoznava
nje rentgenoloških sprememb.

Akcija bo organizirana po krajih 
in bodo vsi obvezniki prejeli oseb
no vabilo z navedbo kraja in na
tančnega časa slikanja. Poleg tega 
bo v prihodnjih Novicah še objav
ljen urnik za celo občino. Če se za
radi opravičenega vzroka slikanja 
ne bi mogli udeležiti na določenem 
kraju, bo zadnji dan namenjen iz
recno za opravičene zamudnike. 
Vsekakor pa je na fluorografiranje 
nujno potrebno prinesti s seboj va
bilo, oziroma poziv, ki ga je treba 
predložiti evidentičarju.

Franc Steiner



Skozi viharje svetovnih vojn
Bilo je 4. oktobra 1911, ko je Alojz 

prvič oblekel vojaško uniformo. Dve 
leti je služil v 10. kompaniji 87 regi
menta v Puli. Tretje leto pa je bil 
dodeljen k regiment komandi za li- 
tografa. Temu delu se je kmalu pri
vadil in priučil. To je delal do začet
ka I. svetovne vojne, ko je postal 
kurir in proti koncu julija 1914 od
šel z regiment štabom. Kasarno so 
izpraznili, inventar pa odpeljali v 
Celje. Šestindvajsetega avgusta 1914 
je bil regiment, ki je pripadal 3 koru 
v Galiciji pri mestu Hrastnik. To je 
bilo malo mestece na ravnini. Rusi 
so imeli svojo vojsko pripravljeno 
in dobro maskirano v strelskih jar
kih. Avstrijsko vojsko so spustili v 
bližino in jo napadli z vsem orožjem, 
ji zadali hud udarec, razbili in po
gnali v beg. Pri Grodeku se je regi
ment ponovno zbral, ko pa so dobili 
še pomoč, so 8. septembra ponovno 
napadli. Toda premoč Rusov jih je 
zopet vrgla nazaj. Morali so se umak
niti na Karpate. Tam je regiment 
preživel zimo v planinah. Napravili 
so si utrdbe in rove. Večkrat so jih 
Rusi napadli, vendar brez uspeha.

Spomladi 6. maja 1915 je regiment 
začel z ofenzivo proti Rusom, jih po
tisnil onstran Lvova preko reke in 
tam se je ustavilo. Junija 1915 je bil 
regiment premeščen v Italijo. Sprva 
se je regiment ustavil na Občinah in 
ko je dobil pomoč je odšel na Do
berdob, kjer so ostali do decembra. 
Ves čas so se branili in odbijali ita
lijanske napade. Decembra pa so bi
li zopet premeščeni na Sant Gabrie
le. Tedaj je Alojz dobil dopust. , Ko 
je prišel po končanem dopustu v 
Celje je dobil novo razporeditev, kot 
litograf pri bataljonski komandi v 
Celju. Regiment pa je bil tisti čas v 
Tirolah. Leta 1917 je Alojza zopet po
tegnila k Pijavi 12. ofenziva. Italija
ni so se morali umakniti onstran Pi
jave in se tam ustavili. Od časa do 
časa so se spopadli in čakali na bli
žajoči konec vojne. Tedaj je Narod
no Viječe zaprosilo generala Boraje- 
viča, po rodu Hrvata in vnetega Av
strijca, da bi se avstrijska armada 
umaknila. Borajevič ni sprejel proš
nje (ali ultimata), avstrijska vojska 
pa je bila prepuščena sama sebi. Ofi
cirji so začeli zapuščati svoje polo
žaje in se odpeljali z avtomobili na 
vse strani, regiment pa se je brez 
'prave komande pomikal proti Gori
ci. Dnevno so prepešačili po 40 km.

V Kormonsu so regiment pričaka
li jugoslovanski parlamentarci in za
htevali brezpogojno kapitulacijo in 
predajo orožja. Vojaki, siti štirilet
ne vojne, sestradani in povrhu vsega 
«e brez komande, so odvrgli orožje. 
Le madžarski regiment ni hotel po
ložiti orožja in je odšel z orožjem 
dalje. V Domžalah se je del sloven
skega regimenta ločil od glavnine. 
Eni so odšli proti Celju, drugi po 
najbližji poti proti Savinjski dolini, 
vsak na svoj dom.

Komaj se je Alojz nekoliko opo
mogel in prilagodil civilni obleki, že 
je zopet maja 1919 oblekel vojaško 
obleko in odšel na koroško fronto 
kot Majstrov borec. Tudi tam ni 
uspel. Zaradi interesnih sfer velikih 
sil se je moral Alojz ponovno umak
niti iz Slovenske Koroške.

Alojz PLESN IK , P ogorevčki oče iz 
P odvolovjeka

Doma si je ustvaril družino in za
čel kmetovati na svojem domu na 
Pogorevcu v  Podvolovljeku.

Prišlo je leto 1941. Alojz je bil ta
krat tudi cerkveni ključar v Lučah. 
Cerkev je imela takrat veliko zalogo 
hrane — »berne« (cerkveni davek

kmetov). Da ne bi Nemci dobili in 
zaplenili to hrano so jo delno po
skrili. O vsem tem pa je vedel tudi 
petokolonaš Hinko Blajer in obve
stil nemško oblast. Zato je bil Alojz 
klican na policijo in moral je oditi 
z njimi v župnišče. Tam so našli knji
go o »bemi«. V tej knjigi je bilo 
vpisano kdo je že vplačal ali ne. V 
blagajni je bilo tudi nekaj denarja. 
Nemci so pobrali kar so našli. Tudi 
vina je bilo precej v sodih, tega so 
odpeljali v gostilno. K sreči pa Bla
jer tudi ni vedel za vse, ker so ljud
je že poprej odnesli in poskrili.

Alojz je bil že leta 1941 na sezna
mu za izselitev, ker je bil Koroški 
borec. Ker pa je bil tudi v avstrijski 
vojski je znal tudi nemški jezik, za
to so ga s pomočjo Bleierja postavi
li za Orztbauernfihrerja. Pri Nem
cih je dobil nekaj zaupanja, zato so 
ga domačini v vseh perečih zadevah 
prosili za pomoč. Če se je dalo jim 
je ustregel in mnogokrat Nemce tu
di prelisičil, da niso dobili partiza
nov, ali morda katerega zaprli. Ko 
je bila Zgornja Savinjska dolina od 
31. julija 1944, do decembrske ofen
zive občasno osvobojena, so v Pod
volovljeku takrat delovale partizan
ske bolnišnice. Zato so intendantje 
bolnišnice v jeseni pripravili in zalo
žili skladišča z razno hrano. Pri Aloj
zu so si uredili skladišče v hlevu. To 
skladišče so založili s kolerabo, ko
renjem, krompirjem in belo repo. 
Tega je bilo veliko, vse skupaj pa so 
zakrili s slamo. Ko so se v januarju 
1945 pri Riherju in okolici utaborili 
domobranci, je bil med njimi tudi 
partizan-dezerter, ki je vedel za za
loge hrane in izdal. Domobranci so 
prišli ponjo in jo odpeljali. Nekaj 
pa so jo tudi Nemci.

Letos bo Alojz dopolnil 83 let. Že
lim mu še mnogo zdravih let.

Anton Ikovic

ŽELJA

Želim si modro nebo, 
ne želim si temnega, sivega neba. 
Jasnost hočem, hočem modrino, 
nežnost hočem, ki daje jo srce.
Toda tu sta le veter in dež — 
le kaj mi hoče storiti ta temni dež, 
zaka mi je vzel to modro, modro,

nebo,
zakaj mi je vzel to modro, modro,

vodo?

Ladka Prebil 
osnovna šola Luče — 
literarni krožek

ŽELIM SI
n o v o  So lo

Prvič je prišel v šolo. Pripeljala ga 
je mama. Bil je majhen in šibak 
fantek. Na moderni in lepi šoli v 
Kranju je končal tretji razred. Sedaj 
je bil tukaj in plašno se je oziral po 
garderobi z majhnimi policami za 
čevlje. Bil je zelo presenečen. Po
tem je odšel v razred in se usedel za 
staro popisano klop.

Učilnica je bila majhna in v njej 
je bilo stisnjenih veliko klopi. Začu
den je ugotovil, da tu sploh nimajo 
telovadnice in da telovadijo v tes
nem razredu.

Zaželel si je, da bi se lahko vrnil 
v prejšnjo šolo.

Metulj Silvo 
LUCE



OBČANI
GORNJESAVINJSKE DOLINE

G L A S U J M O

lep šo  p rih od n ost  
in  v e č je  znanje  
n aših  o trok

VABIMO VAS, DA SE UDELEŽITE REFERENDUMA 
ZA KRAJEVNI SAMOPRISPEVEK 
ZA SOFINANCIRANJE PROGRAMA 
IZGRADNJE OSNOVNIH ŠOL 
IN PROSTOROV ZA OTROŠKO VARSTVO,
KI BO V NEDELJO, 15. APRILA 1973

Skupščina občine 

in družbeno-politične 

organizacije
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V Lepi n jiv i bo v prihodnjih  letih  zrastla  nova šola. Za njih , k i sedaj ču tijo  
problem  neustrezne šo le  še  ne bo  n ič  izboljšanega. N a boljšem  bodo še le  

njihovi nasledniki, tega pa se  v s i skupno veselim o.

0  DEJAVNOSTI ŠTUDENTOV
K lu b  z g o r n je s a v in js k ih  š tu d e n to v  j e  o r g a n iz a c i ja  Z veze  š tu d e n to v  
J u g o s la v i je  n a  U n iv e rz i  in  v iš j ih  š o la h  v  L ju b l ja n i  t e r  M a r ib o ru  in  
z d r u ž u je  v se  š tu d e n te  o b č in e  M o z ir je . U s ta n o v l je n  j e  b i l  l e t a  1961 
n a  p o b u d o  Z Š J  in  n e k a te r ih  š tu d e n to v  n a š e  o b č in e , k i so  t a k r a t  
o b is k o v a li  v iš je  šo le  in  u n iv e r z e  v  L ju b l ja n i .

Delo kluba obsega dejavnosti, ki 
so v korist študentom in zainteresi
ranim družbenopolitičnim ter de
lovnim organizacijam in ima na
slednje naloge:

— skrbi za seznanjanje študentov 
z gospodarsko in družbenopolitično 
problematiko občine,

— skrbi za socialno-ekonomski 
položaj študentov,

— sodeluje z družbenopolitičnimi 
organizacijami pri reševanju skup
nih problemov,

— organizira posvetovanja z go
spodarskimi organizacijami o šti
pendiranju in kadrovski politiki,

— organizira kulturno-družbeno 
življenje članov kluba,

— preko Občinskega komiteja 
ZMS Mozirje skrbi za povezavo s 
srednješolci in z mladino občine 
Mozirje.

Tudi v letošnjem šolskem letu je 
bila sklicana skupščina, katere se 
je udeležilo precejšnje število čla
nov kluba, predstavniki ZMS Mo
zirje, SZDL Mozirje, OK ZK Mozir
je ter nekaterih drugih študentskih 
klubov.

Skupščina je razrešila dolžnosti 
prejšnji odbor in izvolila novega. 
Predsednik kluba je (že drugo leto) 
absolvent ekonomske fakultete v 
Ljubljani, tovariš Jože Tlaker.

Skupščina je sklenila, da bo po
izkušala odpraviti nekatere nereše
ne probleme iz lanskega leta, zada
la pa si je tudi nove naloge, katerih 
uresničitev je pogoj za zdrav ob
stoj in delovanje tega kluba.

1. O rganizacija prireditve tradi
cionalnega »brucovanja« je bila v 
zadnjih letih že kar ogrožena. Pro
blem je bil ustrezen prostor za pri
reditev. Brucovanje naj bi bilo elit
na prireditev, zato bo že potrebno 
najti kaj primernejšega kot »Vrbje« 
na Ljubnem (kot je bilo to predlan
skim).

2. Sodelovanje z m ladino naj bi se
okrepilo. Premalo je udeležiti se 
sestankov. Predstavnik ZMS Mozir
je tovariš Cajner Miloš je povedal, 
da se krivda za dosedanje plitko 
sodelovanje lahko razdeli na obe 
organizaciji in da bo prizadevanje 
samo ene premalo za uspešno sode
lovanje.

3. R azširiti je  treba sodelovanje z  
drugim i študentsk im i klubi. Pred
vsem naj bi nadaljevali s sodelova
njem z najbližjim Koroškim klu
bom študentov, ki so pokazali inte
res za sodelovanje.

4. O rganizacija vsakoletnega po
hoda ob pomembnem praznovanju 
je tudi v letošnjem programu.

5. Klub zgornjesavinjskih študen
tov se je v zadnjih letih zelo razši
ril. Pridobiti bo  treba nekaj točnih  
številčn ih  podatkov ter analizirati 
kadrovski sestav  študentov. To bo 
mogoče s posebno anketo, ki je že 
v teku.

6. Pripraviti bo  treba nekaj šport
n ik  ekip  (v šahu, igre z žogo ter 
smučanju), ki bi nastopile v imenu 
kluba.

7. Zbrati b i b ilo  treba približne in 
form acije o  potrebah p o  kadrih v 
občin i. Pepi Miklavc

VESTI IZ »GLIN«
Društvo inženirjev in tehnikov 

gozdarstva in lesne industrije je pri
redilo predavanje za svoje člane in 
člane društva ekonomistov. Tema 
predavanja je bilo računalništvo. 
Predavala sta strokovnjaka za raču
nalništvo in sicer dipl. ing. Pehani 
iz RRC in dipl. oec. Šulman iz KGP 
Kočevje.

»GLIN« sta obiskala v preteklih 
dneh generalni direktor Ljubljanske 
banke tovariš Rotar in pomočnik 
generalnega direktorja tovariš^ Ja
mar. Pogovarjali so se o finančnih 
problemih podjetja in pa tudi o na
šem nadaljnjem razvoju.

V februarju je imel centralni de
lavski svet in centralni svet lastni
kov gozdov pri »GLIN« Nazarje se
jo, kjer so obravnavali zaključni ra
čun podjetja za leto 1972.

Osnovna organizacija ZK je obrav
navala problematiko ustanavljanja 
temeljnih organizacij združenega de
la in druga vprašanja.

DEŽURNE SLUŽBE 
V OBČINI

ZDRAVNIK:
Od 9. 4. 1973 od 7. ure do 16. 4. 

1973 do 7. ure — Dr. Franc URLEP, 
Gornji grad.

Od 16. 4. 1973 od 7. ure do 23. 4. 
1973 do 7. ure — Dr. Ivan BUT, Mo
zirje.

Od 23. 4. 1973 od 7. ure do 30. 4. 
1973 do 7. ure — Dr. Em il SPRAJC, 
Ljubno ob Savinji.

Od 30. 4. 1973 od 7. ure do 7. 5. 
1973 do 7. ure — Dr. Ivan BUT, Mo
zirje.

Od 7. 5. 1973 od 7. ure do 14. 5. 
1973 do 7. ure — Dr. Franc SIRKO, 
Mozirje.

ŽIVINOZDRAVNIK:
15. 4. 1973 — Tone RESNIK, dipl. 

vet., Mozirje.
22. 4. 1973 —.Jože MERMAL, dipl. 

vet., Ljubno ob Savinji.
27. 4. 1973 — Drago LuKAN, dipl. 

vet., Gornji grad.
29. 4. 1973 — Tone RESNIK, dipl. 

vet., Mozirje.
1. in 2. 5. 1973 — Jože MERMAL, 

dipl. vet., Ljubno ob Savinji.
6. 5. 1973 — Drago LUKAN, dipl. 

vet., Gornji grad.

»Savinjske nov ice izh a ja jo  m e
sečno — izd a ja  SO in  delovne o r
gan izac ije  občine M ozirje — U re ju 
je  u red n išk i odbor — G lavni in 
odgovorn i u re d n ik  H u b e rt HER- 
CEK — U redn ištvo  in  u p ra v a : Mo
z ir je  175, te l. M ozirje 83040 in  83030 
— Ž iro  ra č u n  p r i  SDK eksp . Mo
z ir je  št. 5076-637-56 — S av in jske  
nov ice glasilo  SO M ozirje  — Ro
kopise, o b jave  in  oglase za vsako 
štev ilk o  sp re jem am o  do p e tin 
d v a jse teg a  v m esecu  — T isk  in 
k liše ji: AERO kem ičn a  in  g ra fičn a  

in d u s tr ija  C elje
P o  m n en ju  R epub liškega  se k re ta 
r ia ta  za p rosveto  in  k u ltu ro  L ju b 
lja n a  je  časopis oproščen  davka 
od p ro m eta  pro izvodov  (St. 421- 
2/72 z d n e  24. 11. 1972).


